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ACTA DE LA PERMANENT DEL CONSELL MUNICIPAL DE LESBIANES, GAIS, 

TRANSSEXUALS, BISEXUALS I INTERSEXUALS DE BARCELONA 

 
Identificació de la sessió  
Data: 8 de novembre de 2022 
Caràcter: extraordinari 
Horari: de 16.00 a 16.40 h  
 
Presidenta del Consell 
Laura Pérez Castaño, quarta tinenta d’alcaldia, de Drets Socials, Justícia Global, 
Feminismes i LGTBI 
 
Assessor de Feminismes i LGTBI (Eduard Corbella Cervelló) 
 
Vicepresident associatiu 
Rodrigo Araneda Villasante, Associació Catalana per la Integració d’Homosexuals, 
Bisexuals i Transsexuals Immigrants (ACATHI) 
 
Secretària tècnica 
Meritxell Sàez i Sellarès 
 
Representants dels grups municipals de l’Ajuntament de Barcelona  
Elisenda Alamany (Grup Municipal ERC)  
 
Entitats i altres organitzacions 
Casal Lambda (Jordi Samsó) 
Fundació Privada Enllaç (Paulina Blanco) 
Gais Positius (Quim Roqueta) 
Cambra LGTBI+ (Daniel Morales) 
 
Departaments municipals i altres organitzacions 
Directora de Serveis de Feminismes i LGTBI (Maria Rengel Vilches)  
Cap del Departament de Promoció dels Drets de les Dones i LGTBI (Olga Arisó 
Sinués)  
 
Entitats convidades 
Plataforma d'Entitats LGTBI de Catalunya (Manuel Peinado) 
 
Excusen l’absència  
ACGIL (Irma Llopart Escoda) 
 
 
Ordre del dia  
 

1- Salutació i benvinguda.  

2- Lectura d’excuses i delegacions.  

3- Elaboració del comunicat de les entitats del Consell sobre la llei trans. 

4- Torn obert de paraules, si escau. 
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Salutació i benvinguda.  
 
La presidenta obra la sessió donant la benvinguda a la sessió extraordinària.  
 
2. Lectura d’excuses i delegacions.  
 
La secretària informa de les entitats que excusen la seva assistència. 
 
3. Elaboració del comunicat de les entitats del Consell sobre la llei trans. 
 
Presidència explica que la idea d’aquesta sessió bàsicament és comentar tant la 
situació de context com la proposta de text que hi ha, recollir qualsevol esmena o 
aportació que hi hagi per elevar un document a la plenària, un tràmit que es faria, com 
es fa amb altres consells de la ciutat, a través del correu electrònic per poder recollir, 
també, les votacions que es puguin fer de les entitats que formen part del Consell 
Plenari. I que surti una declaració com a Consell Municipal LGTBI. Com que és una 
iniciativa d’entitats, dona la paraula al vicepresident. 
 
Rodrigo Araneda, vicepresident del Consell, comenta que d’acord amb el comunicat 
que ha desenvolupat la Plataforma d’Entitats LGTBI de Catalunya, es va pensar a 
desenvolupar un posicionament per part del Consell que d'aquesta manera influís 
també en les diverses administracions, tant en altres consells de participació com en la 
mateixa Administració. S'ha desenvolupat un document que té diferents punts i, 
sobretot, que està salvaguardant el tema que la llei s'aprovi sense concessions i, 
sobretot, que es desenvolupi al més aviat possible per constatar que aquests drets 
siguin efectius per a les persones trans juntament amb altres persones que inclou la 
llei. Des d'aquest punt de vista, aquesta reunió és per aprovar aquest manifest i, per 
descomptat, fer-ho públic al més aviat possible amb l'aprovació de la resta del Plenari. 
 
Manuel Peinado, president de la Plataforma d’Entitats de Catalunya, comenta que el 
manifest està fet en castellà i s’hauria de traduir al català. Comparteix un dubte 
procedimental, no sap si la permanent pot fer un comunicat com a Comissió 
Permanent del Consell o ha de passar per plenari. 
 
Secretaria informa que ha fet la consulta a la Direcció de Democràcia Activa i 
Descentralització, ja que al reglament intern del Consell Municipal LGTBI no 
s’especifica el procediment, en el vigent, i comenta que el comunicat de la permanent 
que s’aprovi aquí ha d’estar ratificat per plenari. Ha preguntat si es podia fer a través 
d’un missatge al correu electrònic i esperant alguna esmena per considerar, i han 
contestat que sí, però llavors s’ha de registrar i guardar les possibles respostes i 
procedir, si hi ha una esmena, a treballar-ho al plenari. Per tant, si la permanent està 
d’acord a procedir a demanar l’aprovació d’aquest comunicat per correu electrònic, 
s'informaria les entitats i se’n demanaria la ratificació o no. La dificultat és que les 
entitats consultin d’una manera sistemàtica els missatges que reben, ja que de 
vegades es fan recordatoris que potser no es llegeixen, hi ha molta informació i de 
vegades és difícil de gestionar amb el ritme del dia a dia. És la dificultat detectada de 
fer-ho a través del correu electrònic. 
 
Manuel Peinado, president de la Plataforma d'Entitats de Catalunya, comenta que el 
silenci vol dir que seria positiu, o sigui que hi donen consentiment. Al final, si poses 
una data límit, el silenci administratiu a tota l’Administració normalment és positiu. Per  
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norma general, el silenci administratiu acostuma a ser positiu, excepte si hi ha un altre 
reglament que dictamini que aquell silenci és negatiu. 
Presidència comenta que al Consell de Cooperació Internacional l’ús de les 
declaracions és una cosa molt habitual i el que es fa és deixar un període i llançar-ho. 
De fet, alguns partits, per exemple, acostumen a votar allà i el d’administració sempre 
és positiu perquè la no votació és que acceptes que les entitats tenen veu pròpia en 
aquest consell. 
 
Olga Arisó, cap del Departament de Promoció de Drets de les Dones i LGTBI, comenta 
que, a l’efecte de circuit, s’ha d’informar la plenària, donar aquest marge perquè 
tothom en sigui coneixedor i ja està. Si no hi ha retorn, no hi ha retorn. Les entitats són 
sobiranes de gestionar també la seva participació al Consell com creguin convenient. 
 
Manuel Peinado, president de la Plataforma d'Entitats de Catalunya, pregunta com 
seria la gestió si hi ha una esmena per part d’un partit polític. 
Secretaria comenta que si hi ha alguna esmena caldria portar-ho al proper plenari, que 
és a finals de mes. 
 
Vicepresidència comenta que en principi les esmenes només es poden fer a la 
permanent, i la resta és aprovació o no. 
 
Presidència comenta que al Consell de Cooperació es fan esmenes i es rebutgen, 
però tot es fa per correu electrònic, no es veurà al proper plenari. 
 
Secretaria comenta que la informació que ha obtingut ha estat genèrica per part de 
Participació, i plantejava que en principi es necessita la valoració del Plenari. Després, 
cada consell pot ser que tingui altres pràctiques segons el reglament intern de cada 
òrgan de participació, que potser està adaptat a circumstàncies específiques. El 
reglament vigent —no el que es va ratificar fa poc que encara no està en actiu— no 
concreta què s’ha de fer, només ho fa amb relació a l’aprovació, al canvi de reglament 
intern, que aquí sí que diu que ha de passar per plenari, en cap altra qüestió ho 
especifica. Sí és veritat, explicita que els informes i les comunicacions han de ser 
donades pel Plenari, però no diu com ha de ser aquest procediment. Això sí que seria  
una qüestió que potser s’hauria d’adjuntar en una annex al nou reglament intern per 
modificar-ho quan es necessiti modificar.  
 
Manuel Peinado, president de la Plataforma d'Entitats de Catalunya, comenta que 
considera que seria més lògic, a l’hora d’enviar el comunicat, preguntar si s'està 
d’acord amb la ratificació o no, i punt. O sigui, donar les dues opcions: sí o no.  
 
Olga Arisó, cap del Departament de Promoció de Drets de les Dones i LGTBI comenta 
que la lògica dels consells és que en un moment determinat el mateix Plenari tria qui 
vol que el representi a la permanent justament per elaborar aquesta tipologia de 
documents i de propostes, informes, etcètera. Per tant, és la permanent qui eleva al 
Plenari la proposta que s’aprova, es ratifica o no. 
 
Secretaria respon que la permanent és l'espai requerit per a aquest procediment de 
valoració de la proposta del comunicat que es proposa i, per tant, que el document 
estigui aprovat com a mínim per la meitat de les entitats de la permanent. És important 
que hi hagi una assistència significativa a la permanent perquè tingui valor l’acord al 
qual s’arribi en aquesta sessió. Comenta que es pot procedir com proposa Manuel 
Peinado, enviar un correu electrònic demanant la ratificació del document amb un sí o 
un no perquè les entitats del Consell manifestin el seu posicionament.  
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Presidència considera que enviar el correu electrònic és el més àgil i és el que l’entitat 
proposant demana. Si Vicepresidència hi està d’acord i si no va en contra del 
reglament. Comenta que és una forma de buscar la manera més àgil perquè les 
entitats tinguin més representació de la seva veu a través del Consell.  
 
S’aprova, per consens, que es prepari un correu electrònic amb el document en català, 
que s’hauria de validar en un termini de 48 hores. 
 
4. Torn obert de paraules, si escau. 
 
Presidència aixeca la sessió a les 16.40 hores. 
 


